



AVIS DE CONSULTATION DE DEMANDE DE COTATION

N°...01.2/DC/CBKIM/SG/CIPM/2025 DU ...01 DEC 2025

Pour les TRAVAUX DE CONSTRUCTION DE DEUX (02) DALOTS AU QUARTIER TONNEGON 2 : UN DALOT 3X3 SUR 7 ml AVEC POSE DE TROIS (03) LAMPADAIRES SOLAIRES ET UN DALOT DE 1X1 SUR 7ml AVEC AMENAGEMENT DES VOIES D'ACCES et LES TRAVAUX DE CONSTRUCTION DES CANIVEAUX BETONNES AVEC POSE DES DALLETES AU QUARTIER NEWTOWN SUR 30 ML AVEC AMENAGEMENT DES VOIES D'ACCES, Commune de Bankim, Département du Mayo-Banyo, Région de l'Adamaoua.

**FINANCEMENT : CONVENTION DE SUBVENTION D'APPUI AUX INVESTISSEMENTS
COMMUNAUTAIRES PROLOG-COMMUNE DE BANKIM, EXERCICE 2025
IMPUTATIONS BUDGETAIRES :**

1. Objet de DEMANDE DE COTATION

Dans le cadre de l'exécution du Budget d'Investissements Publics de l'Exercice 2025, le Maire de la Commune de Bankim lance une DEMANDE DE COTATION Pour les TRAVAUX DE CONSTRUCTION DE DEUX (02) DALOTS AU QUARTIER TONNEGON 2 : UN DALOT 3X3 SUR 7 ml AVEC POSE DE TROIS (03) LAMPADAIRES SOLAIRES ET UN DALOT DE 1X1 SUR 7ml AVEC AMENAGEMENT DES VOIES D'ACCES et LES TRAVAUX DE CONSTRUCTION DES CANIVEAUX BETONNES AVEC POSE DES DALLETES AU QUARTIER NEWTOWN SUR 30 ML AVEC AMENAGEMENT DES VOIES D'ACCES, Commune de Bankim, Département du Mayo-Banyo, Région de l'Adamaoua

2. Consistance des travaux

- ♦ Les travaux, objet du présent Avis de consultation, subdivisés en deux grands groupes comprennent notamment:
 - ♦ Groupe 1 : (travaux manuels exécutés par la méthode de Haute Intensité de Main-d'œuvre (HIMO), de préférence par la Main d'œuvre locale riveraine de la route afin d'assurer le maximum de retombées économiques du projet au profit des populations)
 - ♦ Débroussaillage ;
 - ♦ Abattage d'arbres ;
 - ♦ Curage des buses ;
 - ♦ Curage des ouvrages ;
 - ♦ Réfection des Ouvrages d'Art ;
 - ♦ Etc.
 - ♦ Groupe 2 : (travaux mécanisés faisant appel à la Haute Intensité d'Équipement (HIEQ))
 - ♦ Remblai ;
 - ♦ Déblai ;
 - ♦ Couche de roulement ;
 - ♦ Reprofilage simple ;
 - ♦ Reprofilage compactage ;
 - ♦ Mise en forme de la plate-forme ;
 - ♦ Création de fossés et exutoires ;
 - ♦ Construction des ouvrages hydrauliques transversaux ;
 - ♦ Construction de fossés maçonnés ;
 - ♦ Fourniture des lampadaires solaires (LED 30W/24V) ;
 - ♦ Fourniture des batteries solaires ;
 - ♦ Fourniture des modules photovoltaïques ;
 - ♦ Fourniture des régulateurs de charge ;
 - ♦ Fourniture et pose des mats en acier galvanisé de 7 m ;
 - ♦ Fouille ;
 - ♦ Piquetage ;
 - ♦ Accessoires des poses y compris toutes sujétions (socle, béton, écrous etc.)

3. Coût prévisionnel
Sans objet

4. Délai d'exécution

Le délai maximum prévu par le Maître d'Ouvrage pour la réalisation des travaux, objet de la présente Demande de Cotation, est de Quatre (04) mois, à compter de la date de notification de l'ordre de service de commencer les travaux.

5. Participation et Origine

La participation à la présente Demande de Cotation est ouverte à l'égalité de conditions aux sociétés et entreprises de droit camerounais, ayant une expérience avérée dans le domaine de la construction des bâtiments et du Génie Civil et justifiant des capacités techniques et financières requises pour la réalisation des travaux objet de la présente Demande de Cotation. Par la présente Demande de Cotation, les Entreprises intéressées sont invitées à fournir dans leurs offres, les informations authentiques qui permettront de retenir celle (s) pouvant réaliser les prestations après une évaluation approfondie et objective de son dossier.

6. Financement

Les travaux seront financés par le Budget autonome de la PROLOG-, pour le compte de l'exercice 2025, imputations budgétaires :

7. Mode de soumission

Le mode de soumission retenu pour cette consultation est hors ligne.

9. Cautionnement provisoire
Sans objet

10. Consultation et acquisition DE DEMANDE DE COTATION

Le Dossier d'Avis de consultation peut être consulté gratuitement à la Mairie de Bankim et sur la plateforme COLEPS aux adresse <http://www.marchéspublics.com> et [http:// www.publiccontracts.com](http://www.publiccontracts.com) sur le site de l'ARMP (www.armp.com). Le retrait du dossier physique se fait à la Mairie de Bankim (Secrétariat Général), dès publication du présent avis, sur présentation d'une quittance attestant le versement à la Recette Municipale de Bankim, de la somme non remboursable de quinze mille (15 000) francs CFA.

11. Remise des offres

Chaque offre, rédigée en Français ou en Anglais en sept (07) exemplaires dont un (01) original et six (06) copies marqués comme tels, devra parvenir sous pli fermé à la Mairie de Bankim (Secrétariat Général), au plus tard le **12 3 DEC 2025** à **14** HEURES précises et devra porter la mention suivante :

AVIS DE CONSULTATION DE DEMANDE DE COTATION

N°... **012/DC/CBKIM/SG/CIPM/2025 DU01 DEC. 2025**

Pour les TRAVAUX DE CONSTRUCTION DE DEUX (02) DALOTS AU QUARTIER TONNEGON 2 : UN DALOT 3X3 SUR 7 ml AVEC POSE DE TROIS (03) LAMPADAIRES SOLAIRES ET UN DALOT DE 1X1 SUR 7ml AVEC AMENAGEMENT DES VOIES D'ACCES et LES TRAVAUX DE CONSTRUCTION DES CANIVEAUX BETONNES AVEC POSE DES DALLETES AU QUARTIER NEWTOWN SUR 30 ML AVEC AMENAGEMENT DES VOIES D'ACCES, Commune de Bankim, Département du

Mayo-Banyo, Région de l'Adamaoua

" A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement "

12. Recevabilité des offres

Les pièces administratives, la proposition technique et l'offre financière seront dans un document unique et remises sous pli scellé.

Seront irrecevables par le Maître d'Ouvrage :

- les plis portant les indications sur l'identité des soumissionnaires,
- les plis parvenus postérieurement aux dates et heures limites de dépôt ;
- les plis sans indication de l'identité de DEMANDE DE COTATION ;
- les plis non-conformes au mode de soumission ;
- Le non-respect du nombre d'exemplaires indiqué dans le RPAC ou offre uniquement en copies.

Toute offre incomplète conformément aux prescriptions de demande de cotation sera déclarée irrecevable ou le non-respect des modèles des pièces de demande de cotation, entraînera le rejet pur et simple de l'offre sans aucun recours.

13. Ouverture des plis

L'ouverture des offres se fera en un temps à la Mairie de Bankim le 23 DEC 2025 à 15 heures précises par la Commission Interne de Passation des Marchés auprès de la Commune de Bankim, en présence des soumissionnaires ou de leurs représentants dûment mandatés et ayant une parfaite connaissance de la soumission dont ils ont la charge.

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou l'autorité administrative compétente, conformément aux stipulations du Règlement Particulier DEMANDE DE COTATION. Elles doivent dater de moins de Trois (03) mois à compter de la date originale de dépôt des offres ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'avis de consultation.

En cas d'absence ou non-conformité d'une pièce du dossier administratif lors de l'ouverture des plis après un délai de 48 heures accordée par la Commission, l'offre sera rejetée.

15 Critères d'évaluation

15.1 Critères éliminatoires

Il s'agit notamment :

- ✓ de la non -production au-delà du délai de 48 h après l'ouverture des plis, d'une pièce du dossier administratif jugée non conforme ou absente lors de l'ouverture des plis;
- ✓ des fausses déclarations, manœuvres frauduleuses ou des pièces falsifiées ;
- ✓ du non-respect de 70% de oui de critères essentiels ;
- ✓ de l'absence de la déclaration sur l'honneur de non abandon des chantiers au cours des trois dernières années
- ✓ de l'absence d'un prix unitaire quantifié dans l'Offre financière ;
- ✓ de l'absence d'un élément de l'offre financière (la soumission, le BPU, le DQE) ;
- ✓ de l'absence de la déclaration d'engagement au respect des clauses environnementales et sociales datée et signée ;

15.2 Critères essentiels

L'évaluation des offres techniques sera faite suivant le système binaire (oui/non) sur la base des critères essentiels de qualification ci-dessous :

I.	La Présentation générale de l'offre	Oui	Non
II.	La méthodologie d'exécution des travaux	Oui	Non
III.	Preuves d'acceptation des conditions de la lettre-commande CCAP et CCTP (CCTP et CCAP paraphés à chaque page, signés, datés et cachetés à la dernière page avec la mention "Lu et Approuvé") ;	Oui	Non

16 Attribution

Le Maître d'Ouvrage attribuera le marché au soumissionnaire ayant présenté une offre remplissant les critères de qualification technique et financière requises et dont l'offre est évaluée la moins-disante.

17 Nombre maximum de lots

Sans objet

18 Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagés par leur offre pendant une période de quatre-vingt-dix (90) jours à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

19 Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires d'ordre technique peuvent être obtenus aux heures ouvrables auprès de la Mairie de Bankim, aux numéros de téléphones : 675 20 16 62, dès publication du présent avis.

20 Lutte contre la corruption et les mauvaises pratiques

Pour toute dénonciation pour des pratiques, faits ou actes de corruption, bien vouloir appeler la CONAC au numéro 1517, l'Autorité chargée des Marchés Publics (MINMAP) (SMS ou appel) aux numéros : (+237) 673 20 57 25 et 699 37 07 48, l'ARMP au numéro 242 27 27 39 ou le MO au numéro : 222 27 21 34/ 222 27 21 15.

Ampliations :

- ✓ DD / MINMAP (01) ;
- ✓ DD / MINDEVEL (01) ;
- ✓ DD / MINEPAT (01) ;
- ✓ UCR / PROLOG (01) ;
- ✓ ARMP / ADAMAOUA (01) ;
- ✓ CIPM (01) ;
- ✓ CHRONO (01) ;
- ✓ AFFICHAGE (01).





NOTICE OF CONSULTATION REGARDING REQUEST FOR QUOTATION

No. 012/DC/CBKIM/SG/CIPM/2025 OF 01 DEC 2025

For the CONSTRUCTION WORKS OF TWO (02) CULVERTS IN THE TONNEGON 2 DISTRICT: ONE 3X3 CULVERT OVER 7 ml WITH INSTALLATION OF THREE (03) SOLAR STREETLIGHTS AND ONE 1X1 CULVERT OVER 7ml WITH DEVELOPMENT OF ACCESS ROADS and CONSTRUCTION WORKS OF CONCRETE GUTTERS WITH THE LAYING OF SLABS IN THE NEWTOWN DISTRICT OVER 30 m WITH THE CONSTRUCTION OF ACCESS ROADS, Bankim Commune, Mayo-Banyo Department, Adamaoua Region.

FUNDING: PROLOG-BANKIM MUNICIPALITY COMMUNITY INVESTMENT SUPPORT GRANT AGREEMENT,
2025 FISCAL YEAR
BUDGETARY ALLOCATIONS:

8. Subject of REQUEST FOR QUOTE

As part of the implementation of the Public Investment Budget for the 2025 fiscal year, the Mayor of the Municipality of Bankim is launching a REQUEST FOR QUOTATION for the CONSTRUCTION OF TWO (02) CULVERTS IN THE TONNEGON 2 DISTRICT: ONE 3X3 CULVERT 7 m LONG WITH THE INSTALLATION OF THREE (03) SOLAR STREETLIGHTS AND ONE 1X1 CULVERT 7 m LONG WITH THE IMPROVEMENT OF ACCESS ROADS and CONSTRUCTION WORKS OF CONCRETE GUTTERS WITH THE LAYING OF SLABS IN THE NEWTOWN DISTRICT OVER 30 m WITH THE CONSTRUCTION OF ACCESS ROADS, Municipality of Bankim, Department of Mayo-Banyo, Adamaoua Region

9. Consistency of the work

- ◆ The works, which are the subject of this Notice of Consultation, subdivided into two main groups include:
 - ◆ Group 1: (manual work carried out using the High Intensity Labor (HIMO) method, preferably by local workers living near the road in order to ensure maximum economic benefits of the project for the benefit of the population)
 - ◆ Brush clearing;
 - ◆ Tree felling;
 - ◆ Cleaning of the pipes;
 - ◆ Dredging of structures;
 - ◆ Refurbishment of Engineering Structures;
 - ◆ Etc.
 - ◆ Group 2: (mechanized works using High Intensity Equipment (HIEQ))
 - ◆ Backfill;
 - ◆ Excavation;
 - ◆ Wearing course;
 - ◆ Simple reprofiling;
 - ◆ Reprofiling and compaction;
 - ◆ Platform formatting;
 - ◆ Creation of ditches and outlets;
 - ◆ Construction of transverse hydraulic structures;
 - ◆ Construction of masonry ditches;
 - ◆ Supply of solar streetlights (LED 30W/24V);
 - ◆ Supply of solar batteries;
 - ◆ Supply of photovoltaic modules;
 - ◆ Supply of charge regulators;
 - ◆ Supply and installation of 7m galvanized steel masts;
 - ◆ Search;
 - ◆ Staking;
 - ◆ Installation accessories including all necessary fixings (base, concrete, nuts, etc.)

10. Estimated cost

Not applicable

11.

Execution time

The maximum time allowed by the Project Owner for the completion of the works, subject of this Request for Quotation, is Four (04) months, from the date of notification of the service order to begin the work.

12. Participation and Origin

Participation in this Request for Quotation is open on equal terms to companies and businesses incorporated under Cameroonian law, with proven experience in building construction and civil engineering, and demonstrating the technical and financial capabilities required to carry out the work described in this Request for Quotation. Interested companies are invited to submit, in their bids, accurate information that will allow for the selection of the company(ies) best suited to perform the services after a thorough and objective evaluation of their application.

13. Funding

The works will be financed by the PROLOG- autonomous budget, for the 2025 financial year, budget allocations:

14. Submission method

The submission method chosen for this consultation is offline.

9. Provisional guarantee

Not applicable

14. Consultation and acquisition of QUOTATION REQUEST

The Consultation Notice File can be consulted free of charge at the Bankim Town Hall and on the COLEPS platform at <http://www.marchéspublics.com> and <http://www.publiccontracts.com> the ARMP website (www.armac.com). The physical file can be collected from the Bankim Town Hall (General Secretariat), upon publication of this notice, upon presentation of a receipt attesting to the payment to the Municipal Revenue of Bankim, of the non-refundable sum of fifteen thousand (15,000) CFA francs.

15. Submission of bids

Each offer, written in French or English in seven (07) copies, including one (01) original and six (06) copies marked as such, must be received in a sealed envelope at the Bankim Town Hall (General Secretariat), no later than **23 DEC 2025** at **02** HOURS precise and must bear the following inscription:

NOTICE OF CONSULTATION REGARDING REQUEST FOR QUOTATION

No. **012/DC/CBKIM/SG/CIPM/2025 OF 10.1 DEC 2025**

For the CONSTRUCTION WORKS OF TWO (02) CULVERTS IN THE TONNEGON 2 DISTRICT: ONE 3X3 CULVERT OVER 7 m WITH THE INSTALLATION OF THREE (03) SOLAR STREETLIGHTS AND ONE 1X1 CULVERT OVER 7 m WITH THE IMPROVEMENT OF ACCESS ROADS AND CONSTRUCTION WORKS OF CONCRETE GUTTERS WITH THE LAYING OF SLABS IN THE NEWTOWN DISTRICT OVER 30 m WITH THE CONSTRUCTION OF ACCESS

ROADS, Municipality of Bankim, Department of Mayo-Banyo, Adamaoua Region

"To be opened only during the vote counting session"

16. Eligibility of bids

The administrative documents, the technical proposal and the financial offer will be in a single document and submitted in a sealed envelope.

The following will be deemed inadmissible by the Project Owner:

- the envelopes bearing information on the identity of the bidders,
- envelopes received after the deadlines for submission;
- envelopes without indication of the identity of REQUEST FOR QUOTATION;
- folds not conforming to the submission method;
- Failure to comply with the number of copies indicated in the RPAC or offering only copies.

Any offer that is incomplete in accordance with the requirements of the request for quotation will be declared inadmissible, or failure to comply with the models of the documents of the request for quotation will result in the outright rejection of the offer without any recourse.

17. Opening of the folds

The opening of the bids will take place at the Bankim Town Hall on **23 DEC 2025** at **03** precise times by the Internal Procurement Commission of the Municipality of Bankim, in the presence of the bidders or their duly mandated representatives who have a perfect knowledge of the bid for which they are responsible.

Under penalty of rejection, the required administrative documents must be submitted in original form or as certified copies by the issuing department or the competent administrative authority, in accordance with the provisions of the Specific Regulations for QUOTATION REQUESTS. They must be less than three (3) months old from the original date of submission

of the bids or have been drawn up after the date of signature of the notice of consultation.

In the event of absence or non-compliance of a document in the administrative file when the bids are opened after a period of 48 hours granted by the Commission, the offer will be rejected.

21 Evaluation criteria

21.1 Elimination criteria

These include:

- ✓ of the non-production, beyond the 48-hour period after the opening of the bids, of a document from the administrative file deemed non-compliant or missing at the time of the opening of the bids;
- ✓ false statements, fraudulent maneuvers or falsified documents;
- ✓ failure to meet 70% of essential criteria;
- ✓ the absence of a sworn statement of not abandoning the construction sites during the last three years
- ✓ the absence of a quantified unit price in the Financial Offer;
- ✓ from the absence of an element of the financial offer (the submission, the unit price schedule, the bill of quantities);
- ✓ the absence of a dated and signed declaration of commitment to respect environmental and social clauses;

21.2 Essential criteria

The evaluation of technical bids will be carried out using a binary (yes/no) system based on the essential qualification criteria below:

IV.	General presentation of the offer	Yes	No
V.	The methodology for carrying out the work	Yes	No
VI.	Proof of acceptance of the terms of the CCAP and CCTP purchase order letter (CCTP and CCAP initialed on each page, signed, dated and stamped on the last page with the mention "Read and Approved");	Yes	No

22 Attribution

The Contracting Authority will award the contract to the bidder who submitted an offer meeting the required technical and financial qualification criteria and whose offer is evaluated as the lowest bidder.

23 Maximum number of batches

Not applicable

24 Offer validity period

Bidders remain bound by their offer for a period of ninety (90) days from the deadline set for the submission of offers.

25 Additional information

Further technical information can be obtained during business hours from the Bankim Town Hall, at telephone numbers: 675 20 16 62, from the date of publication of this notice.

26 Fight against corruption and bad practices

To report any practices, facts or acts of corruption, please call CONAC at 1517, the Public Procurement Authority (MINMAP) (SMS or call) at: (+237) 673 20 57 25 and 699 37 07 48, ARMP at 242 27 27 39 or MO at: 222 27 21 34/ 222 27 21 15.

Copies:

- ✓ DD / MINMAP (01);
- ✓ DD / MINDDEVEL (01);
- ✓ DD / MINEPAT (01);
- ✓ UCR / PROLOG (01);
- ✓ ARMP / ADAMAOUA (01);
- ✓ CIPM (01);
- ✓ CHRONO (01);
- ✓ DISPLAY (01).

Bankim, THE... **01.DEC..2025.**
The Mayor of the Commune of Bankim
(Contracting Authority)

